

One Marine's war

Gerald A. Meehl

*Naval Institute Press,
288 p., 28 € (version
électronique 18€)*

Dans l'océan des livres qui sortent sur la guerre du Pacifique, celui-ci émerge du lot : voici l'histoire originale et bien racontée de Robert Sheeks, marine chargé non pas de tuer des Japonais mais de les convaincre de se rendre. Terrifiante aventure, pleine de bruits, de fureur, de cadavres mais aussi de compassion. Et vraie par-dessus tout. À noter qu'un épisode du livre se déroule à Nouméa, importante base américaine à l'époque. ■ P. G.

French publication; a journal titled: Guerres & Histoire ("Wars and History"). October 2013 issue

ONE MARINE'S WAR

by Gerald A. Meehl

Naval Institute Press, 288 pages, price €28 (electronic version €18)

In the ocean of books that have come out about the war in the Pacific, this one emerges from the rest. Here is the original and good description of Robert Sheeks, Marine responsible not to kill the Japanese but to convince them to surrender. Terrific adventure, full of noise, of fury, of the dead, but also of compassion. And truth above all. Notable is an episode in the book that occurred in Noumea, important American base in that era. P. G.